
                                                                                                                                              
             Adelsö Föreningsråds Vårmöte 
             Sö 24 mars 2024 kl 11.00 i Hembygdsgården 
 

1. Ordföranden öppnar mötet 
2. Närvarande föreningar: 

Ordförande  Anders Gustafsson 
Sekreterare  Ingrid Weslien 
Kassör  Saknades 
Adelsö Evenemang Matilda Björk, Rigmor Wallin, Eeva Axe 
Adelsö IF  Olle Weslien, Jeanette Thour 
Adelsö Smedja  Helena Puaschitz, Ove Westerberg 
Alsnu Vikingar  Malin Ahlin 
Birkakören  Gunilla D. Sternelius 
Hembygdslaget  Agneta Collberg, Laila Månsson 
Kyrkan  Margith Gorji 
Värna Adelsö  Stefan Wåhlin 
Hilma af Klints Ateljé Chanette Roihjert, Johan Sandmark 
Pannrummet  Torbjörn Svensson 
Café Hovgården  Saknades 
Världsarvsteatern  Saknades 
Gäst: Friluftsfrämjandet Ingrid Norberg 
 

3. Till protokolljusterare valdes Jeanette Thour och Gunilla D. Sternelius att justera mötets 
protokoll söndagen 31 mars hos sekreteraren. 

4. Föregående protokoll lästes inte upp i sin helhet utan från punkt 8, övriga frågor och 
information. Vill man kontakta Strömma, kan man maila till 
veronikabjorkman@stromma.se. Protokollet innan gick vi igenom under punkt 6. 

5. Ekonomisk rapport. Då inte kassören var med fick vi siffrorna 21 102,84 kr som finns  
 fn på plusgirot. Kassören ska lämna ekonomisk rapport som ska biläggas till protokollet. 

6. Återblick 
Smedjan hade ett fantastiskt förra år. De startar sitt 8e år i år på Midsommardagen och sista 
öppetdagen är den 10 augusti. Det är fullt schema på utställningar hela sommaren. 
Hembygdslaget firar 50 års jubileum i år. Det kommer att uppmärksammas bl a på 
Hembygdsdagen den 11 augusti. Dessutom blir det bl a kyrkvandring, föredrag om jakt, och 
Olle Nordberg, och Roys luftfärder, och att dricka för hälsa och välgång i Finnhagskällan. 
Birkakören sjöng för pensionärerna på Ekgården och hade sin Julkonsert. Även dom har 50 års 
jubileum i år, och utöver att sjunga på Valborg blir det en Sommarkonsert i juni och 
Jubileumskonserter i Hembygdsgården i november, med arbetsnamnet Året var 1974. 
Alsnu Vikingar hade också ett fantastiskt år. Bl a Vildsvinsgillen i höstas i regn o rusk o kyla… 
I vår blir det en Runstensresa med Kalle i Hembygdsgården kl 18.30 en söndag. Då visas ALLA 
runstenarna i Ekerö kommun. Boka din plats i Hembygdsgården på boka@alsnu.se 

mailto:boka@alsnu.se


Biljetten kostar 100 kr. Sedan är det Valborgsfirandet tisdag 30 april på Udden och på 
Adelsövallen med Adelsö IF. Vikingadagarna fortsätter 1 maj på Udden. Malin gör affischen om 
det. Eldgruppen Pyrox är dock upptagna så vi behöver hjälp med annat gäng. 
Adelsö Evenemang har fått en ny ordförande i Matilda Björk. Nya aktiviteter var Sportlovsbio i 
Hembygdsgården och Påskkalas på Festplatsen för barnen, utöver de andra vanliga 
aktiviteterna, Veterandagen, Halloween, Julgransplundring. Barnens dag, Julmarknad och 
Pingisturneringen anordnas ihop med Adelsö IF. Alla barnaktiviteter är alltid gratis för barnen. 
Den 17 augusti blir det Sommardans till Bandet på Festplatsen som anordnas tillsammans 
med Adelsö IF. 
Hilma af Klints Ateljé har nu funnits i tre år, och ökar sakta i medlemmar. Dom söker efter ett 
ställe här som ett center/mötesplats, där man kan uppmärksamma Hilmas anknytning till 
Adelsö och Munsö och även hennes konst. Man planerar en bilsafari som är kopplad till skype, 
för informationen om där man är på de olika platserna. Detta sker runt den 20 augusti. Dom har 
medverkat till att Lasse Hellströms film  ”HILMA”  visades på Ekerö Bio, och även räddat undan 
rekvisita från filmen som annars skulle förstöras. 
Adelsö IF var nyss i Romme Alpin på en härlig skidresa med full buss. Fantastisk solig och 
härlig dag. Närmaste aktivitet är Valborgsfirandet på Adelsövallen, med sång, vårtal och brasa, 
och gycklare. Vi ska satsa mer på barn och ungdomars aktiviteter i år, såsom knattefotboll och 
ev pilbågs-skytte. Annars är det de vanliga aktiviteterna som Midsommar, Magnus Ladulås-
loppet, Bilbingo, Frisbeegolf, Boule och Gymmet, som bara ökar. 
Kyrkan. Adelsö/Munsö församling har fått en ny präst i Anna Unghammar. Hon vill jobba för att 
göra kyrkan mer synlig, och önskar mer engagemang. På Påskdagen blir det påsklunch i 
Hembygdsgården efter gudstjänsten, i knytisform. Dom är med på Vandringsdagen med ett 
Korum (i år två körer) vid starten, därefter blir det en Pilgrimsvandring. 
Värna Adelsö har nu 658 medlemmar. Dom gör tidningen Adelsönytt som delas ut några 
gånger om året. 8 juni är det årsmöte då man också utser Årets Adelsöbo.  
Dom jobbar med Krisplanen för Adelsö, Vildsvinsplågan, Vägfrågor med Trafikverket, Munsö 
skola mm, och har/har haft möten med Ekerös olika partier. 
Pannrummet driver Ölfestivalen den 15 juni, och Adelsöfestivalen den 9 september ihop med 
Adelsö Butik. Det är en heldagsupplevelse med mycket musik. Däremellan blir det lite 
småevenemang. Dom är en restaurang/festvåning med rättigheter och aktiviteter. 
Friluftsfrämjandet Ekerö – Ingrid Norberg var inbjuden som gäst för att få info om 
Vandringsdagen där dom kommer att ha en station vid Västerhavet/Naturreservatet. Dom finns 
representerade över hela landet, och bedriver på Ekerö, skidskola i Ekebyhovsbacken, 
skridskobanan vid Tranholmen och olika vandringar på våra öar. Dom har barn- o 
ungdomsverksamheter i Friluftsskolan, SwimRun, längdskidor, skridskor och en stor 
kajakverksamhet. Läs mer om dom på  www.friluftsframjandet.se/malaroarna 

7. Valborg ligger i år på en tisdag, den 30 april. Malin har kontaktat eldgruppen Pyrox, som inte 
kunde komma i år. Hjälp!! Vet någon några andra? 
Adelsö IF fixar brasan, Lars A fixar ungdomar att tända brasan, Malin fixar affischen. 
Birkakören sjunger och vi har snart en vårtalare. 

8. Vandringsleden, på Kristi himmelsfärds dag, i år TORSDAGEN DEN 9 MAJ är Vandringsdagen. 
I år firar vi 30 år sedan den ”byggdes” 1994. Då blir det lite X-tra efter leden. Vi tänkte dela ut ett 
Vandringsdiplom till de som går hela leden. Hedvig Ersman har gjort ett förslag på diplom. 
De vanliga föreningarna står på de vanliga ställena. 
I år vill Ekerö Friluftsfrämjande vara med. Ett förslag att de står vid Västerhavet. Vi kan pusha för 
parkeringen där till vandrarna. 

http://www.friluftsframjandet.se/malaroarna


En ny aktör som också vill vara med är Ekerö Civilförsvar, som kom in i bilden efter mötet. 
Förslag på att dom står vid Toftavägen. Dom kallas även till nästa möte. 
Ett förslag är att fixa en större informations-affisch som står vid starten och där det är tydligt 
var alla föreningar står o har/gör. Vi undersöker. 
SÖNDAG 28 APRIL KL 11.00 ÄR NÄSTA MÖTE SOM HANDLAR OM VANDRINGSLEDEN. 
”Gubbarna” ska sätta upp bänkar vid Västerhavet och Brygghusviken, Dom har lagt spänger på 
de våta områdena längs leden. 
Dellerud vill inte göra intrång i marken, så det blir ingen trappa/ledstång vid Kunsta bergs 
branta del. Vi får komma in med andra förslag, eller dra om leden där. Så är det gjort vid Sättra. 
Där är den omdragen bakom WMR maskin en bit. 
Malin gör ett FB evenemang och Ove fixar affischen. 

9. Välkomstskylten vid färjan renoverades förra året av Magnus Franzén. 
Välkomstportalen till leden, vid starten, renoverades också förra året av Café Hovgården. 

10. Hjärtstartaren vid Hembygdsgården ansvarar Mats Lundgren för. Funkar bra. 
11. Kalendariets vara eller icke vara diskuterades, och vi kom fram till att ha det kvar.                        

Alla föreningarna skulle skärpa sig med att lägga in sina aktiviteter och årsmöten! 
Vi provar ett år till. Alla fick åter igen en lathund till hjälp. 

12. Maillistan uppdaterades med att Adelsö Evenemang har fått en ny ordförande i Matilda Björk. 
Rigmor Wallin är kvar i styrelsen. 

13. Krisplanen är på gång Anders mfl träffar Ekerö Civilförsvar för att göra en konkret krisplan för 
vår ö. Det är viktigt att Hembygdsgården och Sättra storkök fungerar. Det ska bjudas in till 2 st 
INFO-UTBILDNINGAR i vår. Den 19 maj kl 10.30 i Hembygdsgården och den 26 maj kl 14.00 på 
Sättra. Det kommer att delas ut lappar i brevlådorna. 800 ex, varav AFR ska trycka 400 ex. Man 
har inventerat vatten, säkerhet, sjukvård och barn. Det finns idag ingen plan för Adelsö från 
kommunens sida. Alla ska åka över till Munsö skola !?  

14. Övrigt. Det behövs en ny anslagstavla vid Adelsö Butik. Olle W har tagit på sig att fixa. 
Ett datum för Världsarvsråds mötet. Anders fixar. 
Det är svårt att nå markägarna om vildsvinsproblemet. Man borde göra mer avskjutningar. Det 
kommer att finnas en mailadress så småningom dit man kan maila bilder vid gris-problem. 

15. Nästa möte, OM VANDRINGSLEDEN, bokades till Sö 28 april kl 11.00  i Adelsö IFs 
klubbhus. Alla berörda som skall vara med kallas. Man skall ha gått sina sträckor på leden 
innan dess, och fixat så leden är klar.  Vid problem kontaktas Ove W. 
HÖSTMÖTET bokades till Söndagen den 6 oktober kl 11.00 i Hembygdsgården. 

16. Ordföranden tackade alla och avslutade mötet. 
 

               Adelsö  2024 03 31 

 

               __________________________________               ________________________________________ 

Sekreterare Ingrid Weslien                           Ordförande Anders Gustafsson 
 
 
__________________________________              ___________________________________              
Justeras  Jeanette Thour                           Justeras Gunilla D. Sternelius 
 
 

 


